
 
 

 
   
 
 
 
 

 
 

 

 
 

 
 

 

    
 

  
 
  

   
   

  

   
   

 
 

 
    

 
  

   
       

  

      
    

 
  

    
  

    
   

   
 

   

Ja

Gedeputeerde Staten  

De voorzitter van Provinciale Staten van Zeeland  

T.a.v. de statengriffier  

20029987

onderwerp  
Afdoening toezegging  nr. 
(Commissie Ruimte), inzake 
strategisch ontwikkelplan  
Grevelingen.  

kenmerk  
20029666  

*20029666*

behandeld door  verzonden 

Middelburg, 6 oktober 2020 

Geachte voorzitter, 

In de vergadering van de commissie Ruimte d.d. 4 september heeft gedeputeerde Van der Velde 
toegezegd de vragen van de CU over het strategisch ontwikkelplan Grevelingen schriftelijk te 
beantwoorden. 

1. In het strategisch ontwikkelplan wordt aangegeven dat er geïnvesteerd zal worden in het 
versterken en vergroten van de aanwezige natuurwaarden. Om welke aanwezige 
natuurwaarden gaat het dan exact? Er worden toch juist totaal nieuwe natuurwaarden 
gecreëerd? 

Het water, de eilanden en de slikken (aan de noordkant en de Slikken van Flakkee) behoren ook tot 
het Natura 2000-gebied. Het gebied is onder andere van belang voor kustbroedvogels en fungeert als 
broed- en overwinteringsgebied voor diverse roofvogelsoorten. Daarnaast zijn er bijzondere 
vegetatietypen. De projecten uit het ontwikkelplan Grevelingen worden getij-proof uitgevoerd. Dat wil 
zeggen dat de investering ook waarde blijft hebben nadat het beperkt getij terugkeert op de 
Grevelingen. Te denken is aan de aanleg van eilandjes waarmee we broed- en rustgelegenheid voor 
kustvogels faciliteren. 

2. Het bevreemdt ons dat we tegelijk een plan voor het vasthouden van zoet water en een plan 
voor verzilting aan het bespreken. Deze twee gaan tegen elkaar in. De zoetwatersituatie op 
Schouwen-Duiveland staat er niet florissant voor. Erkennen GS dat dit project die situatie niet 
gaat verbeteren en in potentie averechts zou kunnen werken? 

Het doel van het ontwikkelplan is het realiseren van een kwalitatief goed natuur- en recreatiegebied de 
Grevelingen binnen de huidige beleidskaders. Het ontwikkelplan staat daarmee los van de discussie 
rond de zoetwatersituatie op Schouwen-Duiveland. Wij herkennen ons niet in het idee dat het 
ontwikkelplan in potentie averechts zou kunnen werken. Projecten vanuit het ontwikkelplan worden 
vanzelfsprekend ook beoordeeld op eventuele effecten op de omgeving. 

3. De drie pijlers voor de ontwikkeling zijn natuur, visserij en recreatie. Is dit niet eenzijdig en 
wordt de omgeving van het Grevelingenmeer daarmee niet genegeerd? Zijn GS het met CU 
eens dat de landbouw net zo goed een stakeholder is? 
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Het ontwikkelplan borduurt voort op de doelstelling van het natuur- en recreatieschap Zuidwestelijke 
Delta. Het Grevelingenfonds is namelijk opgebouwd uit de reserve van het geliquideerde natuur- en 
recreatieschap en de afkoopsom van provincie Zeeland en Zuid-Holland. De focus ligt daarbij op het 
Grevelingenmeer en de directe rand voor zover gericht op natuur en recreatie. Dat verklaart de drie 
genoemde pijlers in het ontwikkelplan. Bij het verder ontwikkelen en uitvoeren van concrete plannen 
wordt de omgeving natuurlijk betrokken. 

Met vriendelijke groet, 

Gedeputeerde Staten, 

Drs. J.M.M. Polman, voorzitter. 

A.W. Smit, secretaris. 
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